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 יורי קיזנר, אדי אביעד., גלי אמיר, הס-ןיורם הכהן, נהורא דג נוספים משתתפים

 .והנוכחים, מנכ"ל חברי הוועד המנהל תפוצה

 .זיו-ד"ר שרון בר הישיבה יו"ר

 .הס-דגןנהורא  ועריכה רישום

 3 היום  סדר אישור .1

 4 א'. בנספח מפורט אושר, היום סדר

 5 החלטות דוא"ל  .2

 6 .אין

 7 ביטוח סייברסקירת שיקולים ל .3

שמחובר ביטוח סייבר שנבע מדרישה של ממשל זמין )משרד רוה"מ(, מספר שנים לאיגוד היה לאורך  יורם הכהן: 8 

 9 1-1.5ש"ח לתקופה של  31,000-ובזמנו זה עלה כאנחנו הוספנו סעיף סייבר בפוליסת הביטוח המקצועית, . למחלף

של מערך הסייבר הלאומי, והמסגרת הרגולטורית שלנו השתנתה, וגם הנחיה האיגוד נכנס למשטר  2018-ב. שנים 10 

 11 הפרמיות התחילו לעלות בצורה משמעותית. 



 

 

כך שמכיר את וחי סייבר, שמונה שנים, ולאחר מכן בחברת ביטוח נוספת בנושא ביט AIG-עבדתי ב אדי אביעד: 12 

הנושא היטב. נגעת בנקודות חשובות, יורם. שוק ביטוחי הסייבר החל לצמוח בשנים האחרונות בצורה משמעותית.  13 

טוח הבינו שיש ביייבר, חברות הס סייבר. לפני כשלוש שנים, בגלל ריבוי ארועי חברות רבות שוקלות לרכוש ביטוח 14 

בשנתיים האחרונות השוק מתייצב ם לעלייה של הפרמיות. אולם, גר ום אמיתי וזהלכן ארועים שמצריכים תש 15 

הרבה שחקנים חדשים, שלחצו את המחירים  הגנת הסייבר שלהם, וגם נכנסוהארגונים שיפרו את מערך -ומשתפר  16 

נוסף לכופר ולפגיעה בשרשרת אספקה, ים מהם, בדיש סיכונים שחברות ביטוח מוטר -כלפי מטה. מצד שני   17 

גבולות  הם מוצאים דרכים לצמצם את -י העולם. לכן בגוע בשורה של ארגונים ברחרוע שיכול לפיאג סובמיוחד מ 18 

 19 נושא סכוני המלחמה –עבורנו בישראל חלק מאד יחסי מול המבוטח. האחריות שלהם, כך שהפוליסה תשלם 

נזקי סייבר ישנם גם כיום  םאוקראינה היה כסוי לסיכון מלחמה רגיל, אול-. לפני מלחמת רוסיהמהווים שיקול 20 

 21 מדינות. שאלת המפתח היא על מי ניצב נטל ההוכחה.  מלחמות ביןשנובעים בגלל 

יבר גם בחסות הלחימה יו, בדוח מערך הסישמעותי של קבוצות פשיעה. אפילו עכשיש גם נתח מ עו"ד ורד זליכה: 22 

גוד האיינת בחלחמה. מופות משמנצלות את המצב הרגיש בתקעה יר, עדיין נמצאות גם קבוצות פשוארגוני הטרו 23 

 24 הוא גורם מדינתי ואז רוב החברות פוטרות עצמן מתשלום.בנו שמי שינסה לפגוע כויים רוב הס

 25 ן פסיקה בנושא עד כה.אי אדי אביעד:

 26 .בארה"בידוע לי שישנה פסיקה  עו"ד ורד זליכה:

 27 ולקחת אותה בחשבון. אליה לבלשים  זו נקודה שיש אדי אביעד:

 28 ?מציע דינות, מה אתהמבחינתנו היא של מהגבוהה ברות מה אתה מציע לנו לעשות? מאחר וההסת רמי מלאכי:

 29 .כולל חריגים -לבדוק את היקף הכיסוי הנדרש  אדי אביעד:

 30 האם בדקתם את הנושא לפני הישיבה היום? ד ורד זליכה:"עו

האם להן יש ביטוח  CENTRארגון ב בדוק עם העמיתים שלנוו מנהלים אופרציה ייחודית. אפשר לאנחנ יורם הכהן: 31 

 32 סייבר וכיצד הוא פועל.

 33 .זה רעיון מצוין. יש לצאת לשוק ולקבל הצעות אדי אביעד:

 34 .האודןחברת ומול  CENTRנושא ביטוח הסייבר ייבדק מול  הוחלט:

 35 .יורי קיזנר ואדי אביעד עזבו את הישיבה

 CIO 36, הכרות עם אלכסיי טראנטייב .4

 37 של השנים אלה היו מרכז. פיקוד של CENTR DATA-ב בצבא שירתתי בעברי אלכסיי, אני :טראנטייב אלכסיי

 38 פרויקטיםב זמין ממשל בצוות שנים 9.5 עבדתי מילואים. שם עושה עדיין פעם מידי ואני CENTR DATA -ה הקמת

 39 בחוות עסק הפרויקט החכמה. הזהות תעודת ,ממשלתי מאשר גורם של בפרויקט בנוסף הדיגיטליות. התעודות של



 

 

 40 שם מפתחות. וניהול PKI גם וכלל נרחב היה שלי הנסיון לכן קטן, ארגון של רכיבים כולל  - שהכרנו שונות שרתים

 41 האחודה, ההזדהות של מכרזים בכתיבת השתתפות לה,הההנ מול – התחום מנהל של לתפקיד עד התקדמתי

 42 וכו". אנשים ניהול – לזה מעבר החתימות. ולשרת החכמים לכרטיסים מכרזים כמובן

 43 לאיגוד, אותי גייסו והם לפניי, באיגוד שעבדו אנשים עם גם בעבר עבדתי -הישראלי האינטרנט באיגוד עבודתי על

 44 ימינו קיבלתי לאחרונה האיגוד. של המעטפת בתשתיות וגם זה נושאב בעיקר ועסקתי DNS-ה לצוות 2020 בשנת

 45 רכיבים הרבה לנו יש והאנשים. העבודה של הגבוהה הרמה לבגל כאתגר, זאת רואה אני לביא. לצד הצוות, הובלתל

 46 להתמקד תהליכים, של ייעול לעשות היא המטרה להסדיר. שיש נושאים ואלו הסטורית, ארכיטקטורהו הסטוריים

 47 אחד צעד האיגוד את לקחת המקצועי, הפוטנציאל ואת עצמם את למצות יוכלו האנשים גםש כדי ובעתיד בהווה

 48 שלנו העמיתים אצל רואים ושאנחנ מהעולם ידע ליישם כן, כמו .DNS-ה םבעול וגם המעטפות תבתשתיו גם ימהקד

 lockchainB. 49-ה בעולם הרלבנטיות שאלת רקע על במיוחד בעולם,

 50 החדש. בתפקידו הצלחה לאלכסיי איחלו הוועד חברי

 51 שמדובר יפה , שלהם למינוי התשתיות לשירותי ההיגוי ועדת כתבר את קיבלו לביא וגם אלכסיי גם הכהן: יורם

 52 הארגון. מתוך עובדים קידום של גמהלמ מסר מהווה הדבר ,האיגוד מתוך צמחוש באנשים

 Layer 2 53הקמת מחלף האינטרנט הישראלי במודל תכנית עסקית ל .5

 54 כאמור, במחלף. השינוי את לעשות מאד חשוב למה אינדיקציות ויותר יותר בלנוקי האחרונים חודשיםב  הכהן: יורם

 55 במקומות סיורים עשינו ואנוכי. נגר אבי רוזנבוים, עמוס צלניקר, ניצן בינר, אריאל לנושא: בחינה צוות הקמנו

 56 ,פוטנציאליים םירליניט Centers Data 4 שישנם למסקנה והגענו העתידית, בתצורה ףלהמח לארוח פוטנציאליים

 57  המחלף. של תקעו להציב כלכלי הגיון בהם שיהיה לקוחות של מספק מספר המכילים

 58 ארצותל ביחס תגבוהו מאד ןה האופטיים הסיבים חיבוריות של התשתית שעלויות הבנו הבדיקה, תהליך תחילתב כבר

 59 בלונדון, רק ריםאת 16 מכיל Lynx של הלונדוני המחלף  -הלדוגמ יחסית. וזולה מקובלת מאד ותהחיבורי ששם אחרות

 60  אמסטרדם. באזור בהם מחובר שהוא אתרים 13 לו ששי לנדיוהה המחלף או

 61  חברות גם .גלובליים שחקנים של שהות על גם מתסכל ,האתרים את בחרנו בסיסו עלש מייד, לכם שאראה המיפוי .

 62 מתחבריםו מגיעים אותם נראה ,חיבוריות יאפשר שהמחלף עברג .Centers Data כמהב היום כבר ותיושב CDN-ה

 63  למחלף.

 64 על כחלופה  המחלף, את בהם נקיםש האתרים בין לחבר כדי אפל" "סיב ירכוש גודהאיש בכך רב כלכלי הגיון שיש ייתכן

 65 בלתי כמעט שימוש מאפשר הדבר אפל, סיב שכשנרכש מכיוון זאת, .הזה לשלב לא זה אך תמסורת של רכישה פני

 66 אנחנו ראשון בשלב מידע. עליו להעביר חילתלה ניתן ובאמצעותש יקר ציוד נדרש בו, להשתמש כדי אך ,בסיב מוגבל

 67 במונחים אך עולה(. בייט הגיגה שנפח ככל מדורגת בצורה עולה )התשלום בייט גיגה מאות של בקצבים תמסורת נקנה

 68 את נתחיל אנחנו המחלף. לפעילות גידול אפשרות נתותונ תכלכלי מאד היא אפל בסיב שימוש רכישת ,שנה 15 של

 69 החלטות ,אולם אפל. סיב לרכישת נעבור אז ורק מתקדם החדש המחלף איך נראה בלבד, רתתמסו רכש עם הפעילות

 70  תנועה. כדי תוך רק להתבצע יוכלו זה מסוג



 

 

 71 רבעון כל סוףב רוסמיי המנהל לוועד המחלף. הקמת על לפיקוח התשתיות ועדת הסמכת מתבקשת – נוספת נקודה

 72 כאן נדרש ולכן כזה, פרויקט לליווי מתאימה אינה שלו העבודה וקצב הוועד של הידע רמת לכם, ועדכי .מפורטים דוחות

 73 זאת. מבקשים אנחנו ולכן האיגוד של מרכזי תשתית פרויקט זה .באיגוד התשתיות שירותי של ההיגוי ועדת של הליווי

 74 זהים? להיות יכולים 5-ו 4 סעיפים האם סיימון: תומר ד"ר

 75 לראות תוכלו תשתיות. ועדת של נציגים עם אותי לכלול חייבת מנהליםה שמועצת לי ברור להיות. יכול הכהן: יורם

 76 אצלנו נמצא הדבר .לכן קודם שהזכרתי Centers Data -ה ארבעת כולל ,הגאוגרפית הפרישה מפת את הבא בשקף

 77 את בהם לשים שנרצה הראשונים האתרים בתור לכן קודם הזכרתיש הארוח אתרי ארבעת את מיפינו כרגעו ,בבחינה

 78 ./סיבים בוססתמ בתקשורת כולם את לקשר יכולת גם לנו יש המחלף. של הנוסף תקהעו

 79  שלו. ההכנסות צפי – סוףבול שלו, התפעול עלות המחלף, הקמת עלות על נדבר כעת

 80 שמתבקשת. ההחלט וזו ayerL 2-ב עבודה לתצורת המחלף את העבירל סופית החלטה קיבלנו לא זליכה: ורד עו"ד

 81  נוספים. שיקולים ישנם שנערכו הדיונים שמאז ציינת בנוסף

 SOURCE OPEN? 82-ב להשתמש מקובל האם זליכה: ורד עו"ד

 83 זאת. מנהל אריאל ayerL 3 -ב כיום  .ניהול שכבת כן.זאת הכהן: יורם

 84 הקמה? תועלוי רק כאן יש זיו:-בר שרון ד"ר

 85 החדש המחלף של 2025 בתחילת מסויים במועד המחלף השקת צורךל שנדר דולר מיליון חצי של סכום הכהן: יורם

 86 הוא ואיך הנושא על לפקח תצטרך ההיגוי ועדת בטחון. שולי נלקחו טובה. היא כאן הדיוק רמת אתרים. בארבעה

 87 יורדות סורתהתמ שעלויות ייתכן – התפעולי לחלק נעבור להקמה. יועדמ כאן ש"ח מיליון 2-ה של התקציב מתקדם.

 88 משמעותי. באופן בהמשך

 89 בכל זכות יש המנהל לוועד מהשוק. הצעות לבקש יכולים לא אנחנו עקרונית החלטה התקבלה לא עוד כל הכהן: יורם

 90 תתקבל לא אם אבל גבוה, לא הוא כאן העסקי הסיכון לעבודה. ולצאת החלטה לקבל חייבים אולם זאת, לעצור שלב

 91 של המשמעות כך. על נוותר בעייה, אין –לדרך לצאת צריך שלא ושבח הוועד אם לפועל. ייצא לא הפרויקט – ההחלטה

 92 בטחון שולי לקחנו כאן גם התפעוליות. עלויותה של לחלק אעבור אינטרנט. מחלפי ניהול מתחום איוצ שהאיגוד היא זה

 93  כאן. לחסוך היה שניתן ובטוח גדולים

 94 כיום? מחלףה מעביר כמה זיו:-בר שרון ד"ר

 95  שאלת לדעתי המרכזים. מאזור לפחות מרוחקים שהם ללקוחות ןפתרו מהווה המחלף יך.הערל מאד קשה הגאי: משה

 96 ממדית. רב שאלה היא התמסורות עלויות

 97 .עליה מתעכבת אני לכן זיו:-בר שרון ד"ר

 98 להקמה ירוק אור מתן חלקים: לשני אותה מחלק הייתי המחלף. לגבי החלטה לקבל שצריך יורם עם מסכים הגאי: משה

 99 מורכב. בתהליך מדובר שעולות. הנוספות לשאלות המלצה תובא שבסופה בדיקה והגדרת

 100 ואני – יותר גבוהה תפגיעו של הבטים על דיבר דורון – בזמנו שעלו שאלות שתי שאולל רוצה אני זיו:-בר שרון ד"ר

 101 יותר. גבוהות הגנה לעלויות יביא הדבר האם לשאול רוצה



 

 

 102 שמחברים ברגע המחלף. על סייבר הגנת טיקותקפר של יישום היהי המחלף, של בפגיעות מדובר לא הכהן: יורם

 103 המחלף. דרך שיעברו מתקפות להיות יכולות ולכן, להתחבר, שחקן לכל מאפשר הדבר ,ayer2L -ב גורמים

 104 כך.ב הכרוכות העלויות מה עדשנ חשוב זיו:-בר שרון ד"ר

 105 לאחר החלטה לקבל טרךצנ -  תמסורתה עלויות מבחינת ההקמה. קציבבת מצאותנ המשפטיות העלויות הכהן: יורם

 106 ההקמה.

 107 מורכבות שאלות לבין הכללית ההחלטה בין לנתק מציע ולכן מורכב דיון הוא והתמסורת ףלהמח מיקום הגאי: משה

 108 .שלושה-חודשיים של בטווח ותהחלט לתבק של ליין דד להן לשים שיש

 109 קבלת לצורך נוסף וןדי שנדרש מציינת כן, כמו נמנעת. שהיא - שרון באמצעות וציינה – הישיבה את עזבה ורד

 110 שתוקם החברה בין הממשק נושא את להעלות מבקשת – כן כמו .Layer2-ב המחלף הקמת בנושא החלטה

 111 לאיגוד.

 Layer . 112 2-ל לעבור עלינו - פעיל המחלף על לשמור רוצים אנחנו שאם בכך מתמקד היום הדיון מלאכי: רמי

 113 ,הארכיטקטורה מבחינת בהן להתחשבו להערותיו חסילהתי צריךש מובן דורון. עם בדיון שתתפתיה לא אני הגאי: משה

 114 וכו". נהלים
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